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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 18.10.2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 33 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 33:

”Vil ministeren i forlængelse af besvarelse af FLF alm. del - samrådsspm D-F om 

god landmandspraksis den 14. oktober 2010 oplyse, hvor mange breve til 

landmænd vedrørende gult kort er blevet tilbagekaldt på grund af

fejlregistreringer?”

Svar:

Fødevarestyrelsen har oplyst følgende, som jeg henholder mig til:

”Fødevarestyrelsen sendte d. 9. juli 2010 et informationsbrev til en række 
svineproducenter. Brevet blev sendt til alle producenter, hvis antibiotikaforbrug i en 
eller flere aldersgrupper lå på 80 % eller højere i forhold til det niveau, som senere på 
året ville kunne udløse et ”Gult kort”.

Af brevet fremgår det, at der er tale om et informationsbrev med oplysninger om den 
planlagte ordning. Det fremgår endvidere, at Fødevarestyrelsen har valgt at informere 
netop denne producent, da Fødevarestyrelsen på baggrund af de oplysninger, som 
styrelsen er i besiddelse af i henholdsvis CHR- registret og i Vetstat vurderer, at 
størrelsen af besætningens antibiotikaforbrug uden passende indsats kan føre til, at 
besætningen senere på året vil modtage et ”Gult kort”. 
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Da der således alene har været tale om information, og ikke en afgørelse, har der efter 
Fødevarestyrelsens opfattelse ikke været grundlag for eller grund til at tilbagekalde 
nogen af de udsendte breve.”

Henrik Høegh

/Heidi Søltoft


